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ORG.0002.2.2020.KS 

 

PROTOKÓŁ Nr XV/2020 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 14 marca 2020 r. 

w Sali posiedzeń Miejskiego Domu Kultury 

w Mławie przy ul. Stary Rynek 13 

 

Obrady piętnastej nadzwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Przewodniczący Rady 

Miasta LECH PREJS o godzinie 9:00. 

Przywitał serdecznie przybyłych na sesję Radnych, Burmistrza Miasta Mława Sławomira 

Kowalewskiego, Zastępcę Burmistrza Janinę Budzichowską, Zastępcę Burmistrza Szymona 

Zejera, Skarbnika Miasta Justynę Aptewicz, naczelników wydziałów. Powitał przedstawicieli 

mediów.  

Poinformował, że Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) w niezbędnym 

składzie. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował, że Przewodniczący Rady Miasta przychylił się do jego prośby odnośnie 

organizacji Sesji RM. Podziękował Radnym, że przybyli na dzisiejsze posiedzenie. Jest  

to związane z sytuacją epidemiologiczną. Sytuacja jest poważna. Powiedział,  

że wprowadziliśmy ograniczenia w funkcjonowaniu placówek Miasta Mława. Robimy to dla 

bezpieczeństwa mieszkańców Miasta Mława. Jest dużo ważnych projektów uchwał, które 

muszą być podjęte, aby np. móc ogłosić przetarg na odbiór odpadów. 

Ad pkt 2. 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS stwierdził na podstawie listy obecności,  

że na sali jest quorum (19 radnych) władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na polecenie Przewodniczego Rady Miasta Radny Krzysztof Bartoszczyk 

uczestniczył w Sesji Rady Miasta zdalnie, obserwował ją on – line i nie miał technicznej 

możliwości oddawania głosu. 

Ad pkt 3. 

Przewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza 

Wojnarowskiego. 

Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania (19 głosami za, 

jednogłośnie) Sekretarzem Obrad XV sesji Rady Miasta został wybrany radny JANUSZ 

WOJNAROWSKI. 

 



2 

Ad pkt 4. 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS zapytał, czy są uwagi do porządku obrad? 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór Sekretarza Obrad. 

4. Uwagi do porządku Obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 17 grudnia 2019 r. 

6. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miasta odbytej w dniu 13 stycznia 2020 r. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Mława na 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Mazowieckiego w 2020 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Mławskiego  

w 2020 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Miasto Mława pomocy finansowej 

Powiatowi Mławskiemu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta Mława uprawnień  

do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 

publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Senior+ w Mławie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi gminnej nr 231211W  

na terenie Miasta Mława. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi gminnej 

poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi publicznej na terenie Miasta Mława. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2017 – 2021. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie partycypacji Miasta Mława w inwestycji pn. nadbudowa 

budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ul. Smolarnia 6 w Mławie realizowanej 

przez Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z o. o. w Mławie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Miasta Mława na rok 2020. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2019 – 2021. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Miasta Mława. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 
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Miasta Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej. 

25. Podjęcie uchwał w sprawie nabycia nieruchomości (trzy uchwały). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Mława i nadania jej 

statutu. 

28. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta Mława. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Mławy. 

30. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2019. 

31. Informacja o działaniach zmierzających do poprawy warunków życiowych rodzin 

wielodzietnych zamieszkałych na terenie Miasta Mława 

32. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2019. 

33. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji w dniu 17 grudnia 

2019 r. 

34. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji w dniu 13 stycznia 

2020 r. 

35. Informacja Burmistrza Miasta Mława z działalności za okres między sesjami. 

36. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

37. Zamknięcie obrad sesji Rady Miasta. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z XIII sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 17 grudnia 2019 r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za –19 głosów, jednogłośnie) przyjęła bez 

odczytywania protokół z XIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 17 grudnia 2019 r. 

Ad pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z XIV sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 13 stycznia 2020 r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za – 19 głosów, jednogłośnie) przyjęła bez 

odczytywania protokół z XIV sesji Rady Miasta odbytej w dniu 13 stycznia 2020 r. 
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Ad pkt 7. i 8. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława z autopoprawką nr 1 oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Miasta Mława na 2020 rok z autopoprawką nr 1. 

Poinformowała, że w projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 

wprowadza się następujące zmiany: 

DOCHODY (+718 078,00 zł) 

Dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem (+470 000,00 zł) 

Rozdział 75615 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek 

organizacyjnych 

Zwiększenie planu dochodów Urzędu Miasta w kwocie (+ 300 000,00 zł) z tytułu wpływów  

z podatku od nieruchomości. 

Rozdział 75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków  

i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób 

fizycznych (+170 000,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Urzędu Miasta w kwocie (+170 000,00 zł) z tytułu wpływów  

z podatku od nieruchomości. 

Dział 852 – Pomoc społeczna (+ 1 000,00 zł) 

Rozdział 85214 – Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe (+1 000,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+1 000,00 zł) z tytułu świadczeń nienależnie pobranych w latach ubiegłych. 

Dział 855 – Rodzina (+22 000,00 zł) 

Rozdział 85501– Świadczenie wychowawcze (+22 000,00 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie  

(+22 000,00 zł) z tytułu świadczeń nienależnie pobranych w latach ubiegłych. 

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (+225 078,00 zł) 

Rozdział 90095 – Pozostała działalność (+225 078,00zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miasta Mława w kwocie (+225 078,00 zł) z tytułu dzierżawy 

cmentarza komunalnego (Spółka IMPERIAL) oraz sieci wodno-kanalizacyjnych (Spółka 

WOD-KAN Mława) 

WYDATKI (+370 610,06 zł) 

Dział 600 – Transport i łączność (+125 000,00 zł) 

Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe (+125 000,00) 

Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (+125 000,00 

zł) z tytułu pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Mławskiego 

z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa chodnika przy drodze 

powiatowej Nr 2380W – ul. Szpitalna w Mławie”.  

Dział 750 – Administracja publiczna (+91 949,76 zł) 
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Rozdział 75011 – Urzędy wojewódzkie (+14 500,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+14 500,00 zł)  

z przeznaczeniem na zakup energii oraz zakup usług remontowych do budynku Urzędu 

Miasta Mława przy ul. Sienkiewicza 1 (Pałac ślubów)  

Rozdział 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) (-1 571,24 zł)  

1. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-34 306,00 zł) z tytułu: 

-  różnych opłat i składek w kwocie (-28 306,00 zł), 

- zakupu energii w kwocie (-9 500,00 zł), 

- zakupu usług remontowych w kwocie (-5 000,00 zł), 

- zakupu usług pozostałych (opracowanie dokumentów stanowiących załączniki do wniosków 

o dofinansowanie) w kwocie (+8 500,00 zł)  

2. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+32 734,76 zł) z tytułu 

korekty rocznej podatku VAT.  

Rozdział 75085 – Wspólna obsługa jednostek samorządu terytorialnego (+59 090,00 zł) 

Zwiększenie planu finansowego wydatków Centrum Usług Wspólnych w kwocie (+59 090,00 

zł)  

z tytułu przeznaczeniem na obsługę informatyczną, obsługę BHP oraz koszty zatrudnienia 

pracownika.  

Rozdział 75095 – Pozostała działalność (+19 931,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+19 931,00 zł)  

z przeznaczeniem na realizację projektu pn.: „Regionalne partnerstwo samorządów 

Mazowsza dla aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji  

i geoinformacji realizowanego w ramach partnerstwa Województwa Mazowieckiego oraz 

gmin i powiatów Mazowsza. 

Dział 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (+0,00 zł) 

Rozdział 75412 – Ochotnicze straże pożarne (0,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-7 000,00 zł) z tytułu 

środków przeznaczonych na szkolenia. 

2. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+7 000,00 zł)  

z przeznaczeniem dla członków ochotniczych straży pożarnych biorących udział  

w działaniach ratowniczych. 

Dział 801 – Oświata i wychowanie (+275 159,80 zł) 

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe (+225 216,60 zł) dotyczy: 

1. Zmniejszenie planu wydatków Szkoły Podstawowej Nr 3 w Mławie w kwocie (-29 040,90 

zł) w tym: 

- zakup usług remontowych w kwocie (-20 000,00 zł) 

- zakup usług pozostałych w kwocie (-9 040,90 zł) 

2. Zmniejszenie planu wydatków Szkoły Podstawowej Nr 2 w Mławie w kwocie (-16 203,50 

zł), 

z tytułu opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

3. Zmniejszenie planu wydatków Zespołu Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie 

 (-14 539,00 zł) w związku z przejęciem obsługi informatycznej przez CUW Mława. 
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4. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-2 550,00 zł) z tytułu 

zaplanowanej dotacji podmiotowej dla Przedszkola Niepublicznego Bajkowy Dworek  

w Mławie 

5. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+2 550,00 zł) z tytułu 

zakupu usług od innych jednostek samorządu terytorialnego (zwrot kosztów uczęszczania 

dwojga dzieci do oddziału przedszkolnego Szkoły Podstawowej w Stupsku). 

6. Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (+285 000,00 

zł) 

 z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych:  

- Adaptacja klasopracowni na gabinet stomatologiczny w Szkole Podstawowej Nr 7  

w Mławie w kwocie (+25 000,00 zł), 

- Przebudowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 6 w Mławie w kwocie (+140 000,00 

zł), 

- Przebudowa pomieszczeń w Szkole Podstawowej nr 6 z Oddziałami Integracyjnymi  

w Mławie w celu likwidacji barier w zakresie umożliwienia osobom niepełnosprawnym 

poruszania się i komunikowania w kwocie (+120 000,00 zł), 

Rozdział 80104 – Przedszkola (+49 943,20 zł) dotyczy: 

1. Zmniejszenie planu wydatków jednostek oświatowych w kwocie (-164 456,80 zł)  

z tytułu dopłat do wyżywienia dziecka w oddziałach przedszkolnych w przedszkolach  

i oddziałach przedszkolnych tym:  

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie w kwocie (-38 000,00 zł), 

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie (-68 779,80 zł), 

- Zespół Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie (-57 677,00 zł), 

2. Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Przedszkola Samorządowego Nr 4 w kwocie  

(-600,00 zł) w związku z przejęciem obsługi informatycznej przez CUW Mława. 

3. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+215 000,00 zł)  

z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa budynku „B” MPS 

Nr 4 w Mławie”.  

Dział 851 – Ochrona zdrowia (0,00 zł) 

Rozdział 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi (0,00 zł) 

1. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-10 320,00 zł) z tytułu 

wynagrodzeń wraz z pochodnymi. 

2. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+10 320,00 zł)  

z przeznaczeniem na wynagrodzenia bezosobowe (aktualizacja środków na wynagrodzenia 

członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych). 

Dział 852 – Pomoc społeczna (- 52 474,50 zł) 

Rozdział 85214 – Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe (+1 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+1 000,00 zł) z tytułu zwrotu 

świadczeń nienależnie pobranych w latach ubiegłych do budżetu państwa. 

Rozdział 85219 – Ośrodki pomocy społecznej (-53 474,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie  

(-53 474,00 zł) m.in. przejęcie obsługi informatycznej przez CUW Mława. 

 Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej (+2 000,00 zł) 
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Rozdział 85395 – Pozostała działalność (+2 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+2 000,00 zł)  

z przeznaczeniem na zwrot niewykorzystanej dotacji na realizację projektu szkoleniowego 

„Podniesienie kompetencji cyfrowych mieszkańców województwa mazowieckiego”  

w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020.  

Dział 855 – Rodzina (+22 000,00 zł) 

Rozdział 85501– Świadczenie wychowawcze (+22 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+22 000,00 zł) z tytułu 

zwrotu świadczeń nienależnie pobranych w latach ubiegłych do budżetu państwa. 

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (-21 400,00 zł) 

Rozdział 90015 – Oświetlenie ulic, placów i dróg (+20 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+20 000,00 zł) z tytułu 

realizacji zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa poprzez przebudowę przejść 

dla pieszych w ul. Granicznej w Mławie. 

Rozdział 90095 – Pozostała działalność (-41 400,00 zł) 

1. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+8 600,00 zł)  

z przeznaczeniem na opracowanie dokumentów stanowiących załączniki do wniosków  

o dofinansowanie. 

2. Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-70 000,00 zł) dotyczy 

zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku wielorodzinnego przy  

ul. Smolarnia6 w Mławie. 

3. Zwiększenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (+20 000,00 zł)  

z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa sygnalizacji świetlnej 

na skrzyżowaniuul. Wójtostwo z ul. Wymyślin oraz ul. płk. Stanisława Dudzińskiego”. 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (-80 000,00 zł)  

Rozdział 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby (-80 000,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-80 000,00 zł) z tytułu 

dotacji podmiotowej dla Miejskiego Domu Kultury w Mławie. 

Dochody budżetu na 2020 r.  155 898 664,75 zł 

Wydatki budżetu na 2020 r.  166 834 196,31 zł  

Deficyt budżetu w wysokości 10 935 531,56 zł (na realizację zadań bieżących i majątkowych) 

zostanie pokryty przychodami z: 

- wolnych środków w kwocie 470 374,00 zł, 

- sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez miasto Mława w kwocie 

 10 100 000,00 zł 

- zaciągniętej pożyczki w WFOŚiGW w kwocie 365 157,56 zł. 

Przychody budżetu na 2020 rok uległy zmniejszeniu o kwotę (-355 842,44 zł) i wynoszą 

14 135 531,56 zł w tym: 

- wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 470 374,00 zł, 

- pożyczka w WFOŚiGW w kwocie 365 157,56 zł, 

- sprzedaż papierów wartościowych w kwocie 13 300 000,00 zł.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Rozchody budżetu w kwocie 3 200 000,00 zł (wykup samorządowych papierów 

wartościowych) zostaną pokryte środkami pochodzącymi ze sprzedaży papierów 

wartościowych w kwocie 3 200 000,00 zł. 
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Następnie przedstawiła Autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

Załącznik nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Zmianie ulegają dochody Miasta Mława (+ 8 374,50 zł). Dochody po zmianie wynoszą 

155 907 039,25 zł. 

Zmiana dotyczy dochodów bieżących (+ 8374,50 zł), dochody bieżące po zmianie wynoszą 

149 534 994,50 zł. Dochody majątkowe nie ulegają zmianie. 

Zmianie ulegają wydatki Miasta Mława (+ 8 374,50 zł). Wydatki po zmianie wynoszą 

166 842 570,81 zł. 

Zmiana dotyczy wydatków bieżących (+ 8374,50 zł), wydatki bieżące po zmianie wynoszą 

146 441 523,47 zł. Wydatki majątkowe nie ulegają zmianie. 

Następnie przedstawiła Autopoprawkę nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Miasta Mława na 2020 rok. 

Załącznik nr 1 (dochody) w kwocie (+8 374,50 zł) 

Dział 852 – Pomoc społeczna (+8 374,50 zł) 

Rozdział 85295 – Pozostała działalność (+8 374,50 zł) 

Zwiększenie planu dochodów Miasta Mława w kwocie (+8 374,50 zł) z tytułu dotacji celowej 

z budżetu Województwa Mazowieckiego z przeznaczeniem na zadania własne Gminy pod 

nazwą Pilotażowy program wdrażania usług opiekuńczych w formie teleopieki (umowa nr 

W/UMWM-UU/UM/ZD/134/2020 z dnia 6 marca 2020 r. 

Powyższa zmiana powoduje zmianę załącznika nr 6 „Dochody i wydatki związane  

z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

samorządu terytorialnego w 2020 r.”. w projekcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

budżetowej na 2020 r. 

Załącznik nr 2 (Wydatki) w kwocie (+8 374,50 zł) 

Dział 852 – Pomoc społeczna (+8 374,50 zł) 

Rozdział 85295 – Pozostała działalność (+16 749,50 zł) 

Zwiększenie planu wydatków jednostki budżetowej Dzienny Dom Senior+ w Mławie  

w kwocie (+16 749,50zł) z przeznaczeniem na zakup opasek ratujących życie SOS dla 

seniorów, mieszkańców Miasta Mława w tym kwota z dotacji 8 374,50 zł. 

Rozdział 85228 – Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze (-8 375,00 zł) 

Zmniejszenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(-8 3785,00 zł) z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia oraz zakup usług pozostałych  

z przeznaczeniem dla Dziennego Domu Senior+ w Mławie. 

Planowane na 2020 rok dochody budżetu Miasta Mława po zmianie wynoszą 155 907 039,25 

zł  

Planowane na 2020 rok wydatki budżetu Miasta Mława po zmianie wynoszą 166 842 570,81 zł  

Deficyt budżetu Miasta Mława na 2020 rok nie ulega zmianie i wynosi 10 935 531,56 zł. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionych projektów uchwał. 

 Projekty uchwały omawiane były podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu i uzyskały pozytywną opinię. 
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Radny Arkadiusz Dłubisz 

W imieniu mieszkańców ul. Szpitalnej podziękował za inwestycję budowy chodnika 

w ul. Szpitalnej. Nie jest to inwestycja strategiczna dla miasta, jednak ważna dla 

mieszkańców. On jako Radny zabiegał o tą inwestycję 10 lat, a jeszcze dłużej ówczesny 

Przewodniczący Osiedla Pan Bastkowski. Mieszkańcy będą zadowoleni, bo uporządkuje  

to teren i poprawi bezpieczeństwo wszystkich mieszkańców. 

Radny Janusz Wojnarowski 

Podziękował za pomysł utworzenia sygnalizacji świetlnej na ul. Wójtostwo, 

Wymyślin i Dudzińskiego. Przy obecnej zabudowie jest to bardzo duże ograniczenie i przy 

dużym ruchu możliwość wyjazdu jest ograniczona. Pozwoli ona na bezpieczne poruszanie się 

pieszych oraz kierowców. Ponadto na ul. Wymyślin powstaje osiedle bloków i w tej sytuacji 

natężenie ruchu samochód oaz pieszych na pewno będzie większe. 

Radny Marcin Burchacki 

Odniósł się do słów przedmówcy i powiedział, że przy ul. Dudzińskiego został 

pobudowany parking. Jest to bardzo dobra i potrzebna inwestycja Jednak zaznaczył,  

że od skrętu z ul. Kopernika w ul. Dudzińskiego do ul. Armii Krajowej nie ma żadnego 

przejścia dla pieszych. W związku z tym poprosił o uwzględnienie w koncepcji przejścia dla 

pieszych z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że każda inwestycja jest bardzo ważna. Zawsze cel jest taki, aby było 

ładnie i bezpiecznie. Powiedział, że zależy nam na bezpieczeństwie oraz na usprawnieniu 

komunikacji. Mieszkańcy na pewno to odczują. 

Radny Marcin Burchacki 

Powiedział, że pytał tylko o poprawę bezpieczeństwa i nie uzyskał odpowiedzi  

na pytanie. Dodał, że nie chodzi to o jakąś wielką inwestycję tylko, aby zgodnie z zasadami 

projektant wyznaczył przejście dla pieszych. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/218/2020 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława  

z autopoprawką nr 1 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

Autopoprawkę Nr 1 do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/219/2020 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok z autopoprawką nr 1 

 

Ad. pkt 9. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Mazowieckiego w 2020r. Poinformowała, że Województwo Mazowieckie wystąpiło w dniu 

12.10.2018 r., (data wpływu 17.10.2018 r.) do Miasta Mława z prośbą o pomoc finansową  

na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Budowa zachodniej obwodnicy Mławy – 

odcinek między ulicą Gdyńską a nowoprojektowaną drogą krajową S7”. Zgodnie  

z obowiązującymi przepisami, udzielenie takiej pomocy przez Miasto Mława wymaga 

podjęcia uchwały Rady Miasta Mława w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

dla Województwa Mazowieckiego. Przepisy o finansach publicznych. w art. 220 ust. 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. (Dz. U. z 2019 r. poz. 869 z późn. zm.) stanowią,  

że z budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być udzielona innym jednostkom 

samorządu terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji celowej lub pomoc rzeczowa. 

Przedmiotowe zadanie ma na celu poprawę bezpieczeństwa uczestników ruchu kołowego  

i pieszego, w związku z powyższym udzielenie pomocy finansowej jest zasadne. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radny Arkadiusz Dłubisz 

Podczas omawiania tego projektu uchwały poprosił o szczegóły dotyczące budowy 

zachodniej obwodnicy Mławy. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Jest to ważne zadanie inwestycyjne. Jest ono potrzebne zarówno mieszkańcom Mławy 

jak i subregionu ciechanowskiego. Do wykonania tego zadania zobowiązał się Sejmik 

Województwa Mazowieckiego. Zamysł utworzenia zachodniej obwodnicy powstał w mieście 
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w 2003 roku. W listopadzie 2006 roku przekazano uszczegółowienie studium zachodniej 

obwodnicy Mławy. W 2008 roku podjęto uchwałę w sprawie porozumienia dotyczącego 

wspólnej budowy zachodniej obwodnicy Mławy w latach 2008 - 2012. Termin już dawno jest 

nieaktualny. Państwo Radni w dniu dzisiejszym zdecydują o przekazaniu środków 

finansowych na ten cel – na sporządzenie dokumentacji. Poinformował, że w 2019 roku 

wystąpił do Mazowieckiego Zarządu Dróg z prośbą o udzielenie informacji o postępie prac  

i realizacją tej inwestycji. Odczytał pismo, które otrzymał w tej sprawie.  

Powiedział, że jego zdaniem irytujące jest, że ta inwestycja jest tak opieszale 

realizowana. Z pisma wynika, że przewidywany termin sporządzenia dokumentacji 

technicznej to II kwartał 2020 roku.  Co się po drodze wydarzy – nie wiemy. Od 3 lat 

przeznaczamy środki finansowe na ten cel. W 2016 roku podpisaliśmy umowę 

z Mazowieckiem Zarządem Dróg, aby to realizować. W umowie określone jest w jaki sposób 

ta inwestycja będzie realizowana. Poprosił po raz kolejny Wysoką Radę o danie szansy 

służbom Marszałka, aby ta dokumentacja powstała. Jak będzie z realizacją tego zadania – 

tego nie wiemy. Dodał, że swoją irytację wyraziły największe firmy, które działają 

na północnym Mazowszu – firmy koreańskie wraz z firmą LG Electronics. Dodał,  

że ta dokumentacja dotycząca budowy zachodniej obwodnicy Mławy została przekazana 

Panu Przewodniczącemu. Jest bardzo dużo niewiadomych związanych z realizacją tego 

zadania. Podkreślił, że jest to inwestycja Województwa Mazowieckiego. W związku z tym 

Sejmik z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego Panem Struzikiem zdecydują czy 

ta inwestycja powstanie. My ze swojej strony zrobiliśmy wszystko co tylko możliwe. 

Jesteśmy w pełnej gotowości, aby ta inwestycja powstała. Od 2003 roku dzieje się tyle ile 

przedstawiono. Dodał, że działania Burmistrza Miasta Mława oraz Rady Miasta Mława 

w tym zakresie są udokumentowane.  

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Powiedział, że zgadza się z tym co powiedział Pan Burmistrz. Dodał, że otrzymał 

pisma firm koreańskich i przyznają, że ta inwestycja jest ważna. Transport jest bardzo ważny. 

Dodał, że epidemia przykryła pewne sprawy i przykryła ich ważność. Dodał, że myśleliśmy 

o stanowisku Rady Miasta w tej sprawie. Jego zdaniem jesteśmy lekceważeni. Uzupełnił,  

że w jednym z czasopism w zeszłym roku czytał jak Marszałek informował,  

że ma największy w historii budżet na drogi. Potem się okazało, że środki finansowe były 

przekazane na drogi, które łączą się z krajowymi i znowu nie otrzymaliśmy złotówki. 

Inwestycja budowy zachodniej obwodnicy Mławy jest bardzo potrzebna. 

Radny Marcin Burchacki 

Zgodził się z tym, że ta inwestycja dla Mławy jest bardzo potrzebna. Przypomniał,  

że kilka lat temu Pan Burmistrz Kowalewski wraz z ówczesnym Starostą Panem 

Wojnarowskim bardzo zabiegali, aby ta inwestycja powstała i była kompatybilna z drogą 

krajową Nr 7. Rząd podczas projektowania drogi krajowej nr 7 nie przewidywał, tego zjazdu. 

Marszałek zgodził się wprowadzić to do budżetu. Dodał, że sprawa ta jest bardzo poważna. 

Może warto byłoby zaprosić przedstawiciela Wojewódzkiego Zarządu Dróg, aby wyjaśnił 

sprawę i przestawił jakie są kwestie i przyczyny opóźnień. Jeśli odnosimy się do działań 

innych samorządów to dobrze byłoby zaprosić przedstawicieli. 



12 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że podczas dzisiejszej Sesji odczyta odpowiedź przedstawiciela 

Mazowieckiego Zarządu Dróg w tej sprawie. Co do zaproszenia to Przewodniczący Rady 

Miasta oraz Rada Miasta zdecyduje o tym. To tak jakby zaprosić Naczelnika, aby mówił 

o pewnych sprawach. Powiedział, że mamy informację, że dokumentacja techniczna 

ma powstać w II kwartale 2021 roku. Mieszkańców Mławy oraz subregionu północnego 

Mazowsza interesuje, kiedy nastąpi realizacja inwestycji, a nie kiedy powstanie 

dokumentacja. Dodał, że jego zdaniem zasadne jest podjęcie stanowiska i przekazanie  

go organom uchwałodawczym naszej społecznej woli. Jeśli chcemy kogokolwiek zapraszać  

to w sposób bardzo zdecydowany i bardzo konkretny oraz zgodny z prawem. Propozycja 

Pana Lecha Presja, aby dziś podjąć stanowisko Rady jest zasadna. Powiedział, że w jego 

ocenie inwestycja ta jest realizowana opieszale. Nie mamy na dziś informacji, kiedy będzie 

to zrealizowane. Powiedział, że jego starania doprowadziły do porozumienia Marszałka 

Województwa Mazowieckiego i GDDKiA, że inwestycje Węzeł Modła i zachodnia 

obwodnica Miasta Mława mają być wykonane w jednym czasie. Jeśli słyszmy, że trasa S7 

powstanie w ciągu 2-3 lat, to na mocy tych ustaleń powinna również być wybudowana 

zachodnia obwodnica Mławy. Nie mamy tej pewności. Od 3 lat przeznaczamy środki 

finansowe na ten cel i nie są one spożytkowane. Dajmy szansę służbom Marszałka  

na wykorzystanie tych środków finansowych. Na koniec podziękował wszystkim prezesom 

spółek koreańskich, że każdy z osobna złożył pismo do Marszałka Województwa 

Mazowieckiego w sprawie realizacji tej inwestycji. Mamy nadzieję, że nasze prośby zostaną 

wysłuchane i inwestycja będzie zrealizowana. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Powiedział, że trzeba się zastanowić nad propozycją Radnego Burchackiego. Panu 

Radnemu chodzi również o dobro miasta. Dodał, że od kilku lat co roku przekazujemy środki 

finansowe na ten cel a inwestycja jest daleka od realizacji. Chętnie zobaczył by tu jakiegoś 

przedstawiciela władz, jednak nie na szczeblu naczelnika, tylko kogoś kto zapewni nas, 

że prace będą rozpoczęte. Na koniec dodał, że bezsiła jest irytująca.  

Radny Marcin Burchacki 

Powiedział, że w związku z tym nic nie stoi na przeszkodzie, aby zaprosić 

przedstawiciela Województwa Mazowieckiego. Jest za tym, aby podjąć stanowisko 

i poprosić, aby środki na realizację tej inwestycji znalazły się w budżecie Województwa 

Mazowieckiego. Nie ma przeszkód, aby osoba oddelegowana przez Marszałka Województwa 

wszystko wyjaśniła. Przy okazji udałoby się poznać ścieżkę w jaki sposób Miasto przez 

te wszystkie lata starało się i współpracowało z Samorządem Województwa. Dodał, że to nie 

tylko działania Burmistrza, aby węzeł Modła powstał, ale między innymi. Były to również 

starania Powiatu Mławskiego.  

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Zwrócił się do Pana Burchackiego i powiedział, że za mało wie w tym zakresie. 

On jako Burmistrz wie więcej na temat, ponieważ był w to zaangażowany w to zagadnienie 

od początku. Powiedział, że jego zadaniem zaproszenie przedstawiciela Mazowieckiego 
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Zarządu Dróg nic nie wskóra. Najlepiej jakby przyjechał sam Marszałek. Odwiedza on inne 

samorządy, a do Mławy nie przyjeżdża. Dobrze byłoby, gdyby Marszałek przyjechał 

do Mławy i moglibyśmy go przepytać. Powiedział, że na ręce Przewodniczącego przekazał 

co Miasto Mława zrobiło w tym zakresie i można się z tym zapoznać. Powiedział, że Pan 

Burchacki podważył działania i zaangażowanie władz Miasta Mława co do realizacji tego 

przedsięwzięcia. Poprosił, aby nie insynuować, że Miasto Mława zaniechało działań. 

Poprosił, aby zapoznać się z dokumentacją. Powiedział, że jest to inwestycja Samorządu 

Województwa Mazowieckiego. Dodał, że przedstawicieli władz nie było od kliku lat  

w Mławie. Od 3 lat jesteśmy w gotowości i przeznaczamy środki finansowe na ten cel. 

Powiedział, że kopia wszystkich dokumentów trafi do każdego Radnego podczas dzisiejszej 

Sesji, aby wszyscy Radni i mieszkańcy mieli świadomość, ile czasu to trwa. Jest to czas 

najwyższy, aby zaczęły się dziać konkrety. Powiedział, że w ciągu kilku lat wprowadzono 

zmiany, ponieważ trasa drogi krajowej S7 miała mieć inny przebieg i połączenie zostało 

wpisane do porozumienia między Zarządem Dróg Wojewódzkich oraz GDDKiA.  

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Przekazanie kopii pism jest dobrym pomysłem. Jeśli chodzi o zaproszenie Marszałka 

to jest to jak najbardziej słuszne. Czas najwyższy, aby podjąć działania spektakularne, aby 

ktoś udzielił nam konkretnej informacji w tej sprawie. 

Radny Marcin Burchacki 

Powiedział, że nie kwestionuje działań Miasta w tym zakresie. Dodał, że przed 

podjęciem projektu uchwały każdy Radnym powinien dostać komplet dokumentów 

i materiałów. Jeśli w dniu dzisiejszym otrzymamy materiały to dobrze i tak powinno być 

w każdym przypadku. Przyznał rację Panu Burmistrzowi, że przyjeżdża się na czyjeś 

zaproszenie. Trzeba Marszałka zapraszać, bo jak wiadomo od kilku lat nie był w mieście. 

Jednak, jeśli Burmistrz nie zaprasza, to Marszałek nie przyjeżdża. Takie są fakty. Wcześniej 

Marszałek Struzik odwiedzał Mławę często i Mława korzystała ze środków samorządu 

Województwa Mazowieckiego. Np. ul. Napoleońska (dojazd do fabryki LG) została 

rozbudowana ze środków unijnych. Również Aleja Marszałkowska została wybudowana 

ze środków unijnych i Pan Marszałek był na otwarciu. Dodał, że cieszy się, że Pan Burmistrz 

chce zaprosić Marszałka. 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że zrozumiał to tak, że tam gdzie nie przyjeżdża Marszałek to tam nie 

są przekazywane środki finansowe. Dodał, że sprawdzimy, ile razy kierowane były 

zaproszenia do Pana Marszałka – na pewno było ich dużo. Na koniec odniósł się do kwestii 

otrzymywania pism przez Radnych i powiedział, że Radni za każdym razem otrzymują 

komplet dokumentów. Powiedział, że w związku z tym, że jest dyskusja na ten temat, 

na poparcie swoich słów posiada dokumenty. I te dokumenty zostaną przekazane. 

Radny Michał Pol 

Zaproponował, aby udać się na jedną z Sesji Radnych Sejmiku Wojewódzkiego 

i zadać pytania w tej sprawie. 
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Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Powiedział, że pomysł jest wart rozważenia. 

Radny Michał Nowakowski 

Powiedział, że sytuacja jest kuriozalna. Powiedział, że odkąd jest Radnym, czyli 

od 2006 roku są prowadzone rozmowy na temat budowy zachodniej obwodnicy Mławy. 

Decyzja Marszałka trzyma Mławę w niepewności, ponieważ jest to inwestycja bardzo ważna. 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Burchackiego i powiedział, że Pan Radny sprowadza 

tą dyskusję na płaszczyznę polityczną. Nikt nie ma sugestii politycznych biorąc udział w tej 

dyskusji. Jaki związek ma zachodnia obwodnica z Aleją Marszałkowską? My oceniamy pracę 

Sejmiku w kontekście mieszkańców. Tak się składa, że to Pan Struzik jest Marszałkiem  

i to on wyraził zgodę na zabiegi Miasta Mława. Powiedział, że w poprzedniej kadencji 

żyliśmy tunelem łączącym „Zatorze” z miastem, natomiast poprzednie kadencje Rad Miasta 

były to zabiegi Miasta na wszystkich szczeblach, aby był kolejny „ślimak” na trasie S7, a jego 

zasadność jest tylko wtedy, jeśli zostanie pobudowana obwodnica zachodnia. Starania 

Burmistrza są od wielu lat. Jest to kuriozum, że po tylu latach na 2021 rok planowane jest 

wykonanie dokumentacji technicznej. Poprosił o niesprowadzanie dyskusji na płaszczyznę 

polityczną. 

Radny Marcin Burchacki 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Nowakowskiego i powiedział, że wyjaśni, dlaczego 

mówił o Alei Marszałkowskiej. Wcześniej dwa samorządy (miasto i powiat) pozyskiwały 

środki finansowe unijne jak również z Województwa Mazowieckiego i tak powinno być. 

Burmistrz powinien pozyskiwać środki finansowe z różnych źródeł zewnętrznych, również 

z rządowych. Dodał, że nic nie upolitycznia tylko mówi o organach samorządu. To Pan 

Radny Nowakowski mówi o polityce i stara się sprowadzić tą dyskusję na tory polityczne. 

Powiedział, że nie widzi powodu do dalszej dyskusji w tym temacie. Powinniśmy zakończyć 

ten temat i jako Rada przyjąć stanowisko, aby zobowiązać Sejmik do wykonania zachodniej 

obwodnicy Mławy i zaprosić Marszałka. Wyraził opinię, że nie ma o co się spierać, wszyscy 

jesteśmy zgodni co to tego, że ta inwestycja powinna powstać. 

Radny Michał Nowakowski 

Powiedział, że ta inwestycja jest dla miasta ważna i potrzebna, a jesteśmy trzymani 

w niepewności co do jej realizacji przez władze samorządu województwa mazowieckiego. 

Zwrócił się do Radnego Marcina Burchackiego i powiedział, że mówimy o faktach, a Pan 

Radny kusi o wygłaszanie własnych opinii. 

Przewodniczący Rady Lech Prejs 

Powiedział, że budowie zachodniej obwodnicy Mławy będziemy mogli porozmawiać 

na koniec sesji. Przygotujemy projekt stanowiska Rady i być może dziś je przegłosujemy. 

Wszelkie głosy w dyskusji weźmiemy pod uwagę.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 
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podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/220/2020 

w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Mazowieckiego  

w 2020r. 

 

 

Ad. pkt 10. i Ad. pkt 11. 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Mławskiego w 2020r. Poinformowała, że Powiat Mławski wystąpił w dniu 16.01.2020 r. 

do Miasta Mława z prośbą o pomoc finansową na realizację zadania inwestycyjnego pod 

nazwą: „Budowa chodnika przy drodze powiatowej Nr 2380W – ul. Szpitalna w Mławie”. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami, udzielenie takiej pomocy przez Miasto Mława 

wymaga podjęcia uchwały Rady Miasta Mława w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Mławskiego. Przepisy o finansach publicznych. w art. 220 ust. 3 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009r. (Dz. U. z 2019 r. poz. 869 z późn. zm.) stanowią, że z budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego może być udzielona innym jednostkom samorządu terytorialnego 

pomoc finansowa w formie dotacji celowej lub pomoc rzeczowa. Przedmiotowe zadanie 

ma na celu poprawę bezpieczeństwa uczestników ruchu kołowego i pieszego, w związku 

z powyższym udzielenie pomocy finansowej jest zasadne. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/221/2020 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Mławskiego w 2020r. 

 

Justyna Aptewicz Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Miasto Mława pomocy 

finansowej Powiatowi Mławskiemu. Poinformowała, że Powiat Mławski wystąpił do Miasta 

Mława z prośbą o pomoc finansową na zadanie pn. Przebudowa drogi powiatowej Nr 2375W 

– ul. Nowa w Mławie – wykonanie dokumentacji technicznej”. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, udzielenie takiej pomocy przez Miasto Mława wymaga podjęcia uchwały Rady 

Miasta Mława w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Mławskiego. Przepisy 

o finansach publicznych. w art. 220 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. (Dz. U. z 2019 r. poz. 
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869 z późn zm.) stanowią, że z budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być 

udzielona innym jednostkom samorządu terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji 

celowej lub pomoc rzeczowa. Przedmiotowe zadanie ma na celu poprawę bezpieczeństwa 

uczestników ruchu kołowego i pieszego, w związku z powyższym udzielenie pomocy 

finansowej jest zasadne. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/222/2020 

w sprawie udzielenia przez Miasto Mława pomocy finansowej Powiatowi Mławskiemu  

Ad. pkt 12. 

Szymon Zejer Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta Mława 

uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 

publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Poinformował, 

że zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej (Dz. U. 

2019 poz. 712 z późn. zm.) jeżeli przepisy szczególne nie stanowią inaczej, organy 

stanowiące jednostek samorządu terytorialnego postanawiają o: 

1) wyborze sposobu prowadzenia i form gospodarki komunalnej; 

2) wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne  

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Do powyższej kategorii należą m.in. obiekty 

i urządzenia użyteczności publicznej Miasta Mława przekazane w użyczenie Miejskiemu 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Mławie, jak również korzystanie z szaletu miejskiego 

w Mławie. Opłaty za korzystanie z obiektów sportowych Miejskiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Mławie zostały ustalone uchwałą. Jednakże w celu sprawnego zarządzania 

obiektami i urządzeniami użyteczności publicznej MOSiR uzasadnione jest, aby uprawnienia 

te, organ stanowiący jednostek samorządu terytorialnego powierzył organowi wykonawczemu 

jednostki, czyli Burmistrzowi Miasta Mława. Opłaty za korzystanie z szaletu miejskiego 

w Mławie powierzone były Zarządowi Miasta Mławy w latach 90 tych. W związku 

z powyższym uzasadnione jest przystosowanie ówczesnych przepisów do obowiązujących 

aktualnie. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 
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Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/223/2020 

w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta Mława uprawnień do ustalania wysokości 

cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz  

za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

 

Ad. pkt 13. 

Szymon Zejer Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Senior+ w Mławie. Poinformował, 

że Dzienny Dom Senior+ w Mławie został powołany Uchwałą Nr XII/167/2019 Rady Miasta 

Mława z dnia 19 listopada 2019 r. jako jednostka budżetowa Miasta Mława. Placówka ta 

działa w oparciu o przepisy ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. 

z 2019 r. poz. 1507 z późn. zm.). Zgodnie z przyjętą uchwałą pobyt i korzystanie z usług w 

Dziennym Domu Senior+ jest odpłatne. Szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Dziennym Domu Senior+ zostały ustalone Uchwałą Nr XIII/187/2019 Rady Miasta Mława 

z dnia 17 grudnia 2019 r.  Placówka zapewnia 30 miejsc pobytu dla osób powyżej 60 roku 

życia, mieszkańców Mławy. Placówka pierwszych uczestników przyjęła 20 stycznia 2020 r. 

Na koniec lutego 2020 r. w Dziennym Domu Senior+ w Mławie przebywa 10 uczestników. 

Średnia odpłatność za pobyt we wskazanym okresie wyniosła ponad 38% miesięcznego 

pobytu. Miasto Mława zakwalifikowało się do kolejnej edycji programu Wieloletniego 

Senior+ na lata 2015-2020, edycja 2020, Moduł II - zapewnienie funkcjonowania już 

istniejących placówek. Kwota dofinansowania na działalność bieżącą placówek 

uruchomionych w ramach programu będzie wynosić miesięcznie nie więcej niż 300 zł na 

utrzymanie jednego miejsca.  Zgodnie z zapisami ogłoszenia w Otwartym konkursie ofert – 

PROGRAM WIELOLETNI „SENIOR+” na lata 2015-2020, edycja w 2020 r. w przypadku 

otrzymania dotacji w ramach modułu 2 konkursu, gdy faktyczna frekwencja w danym 

miesiącu jest o 30 % mniejsza od dofinansowanej liczby utrzymywanych miejsc w danej 

placówce, każde dofinansowane miejsce (po zaokrągleniu w dół) poniżej wskazanego limitu 

stanowi koszt niekwalifikowany, który podlega zwrotowi jako część dotacji pobranej 

w nadmiernej wysokości. W naszym przypadku powinniśmy utrzymać minimalną miesięczną 

frekwencję na poziomie nie mniej niż 21 osób.  

Dotychczasowa rekrutacja osób zainteresowanych pobytem w Placówce wskazała,  

że znaczącym kryterium ograniczającym pobyt jest zbyt wysoka, miesięczna kwota 

odpłatności za usługi i pobyt. Dla osób o dochodach w przedziale 1000 zł- 2000 zł kształtuje 
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się na poziomie od 120 zł do 300 zł. Część osób o wyższym dochodzie zrezygnowała, choć 

była zainteresowana pobytem w Placówce. 

Przedziały kryterium dochodowego ustawy o pomocy społecznej a wysokość odpłatności 

za pobyt w Dziennym Domu Senior+ w Mławie: 

Osoba samotna Osoba samotnie gospodarująca 

Do 701 zł nieodpłatnie nieodpłatnie 

Powyżej 701 zł-1402 zł 50 zł 70 zł 

Powyżej 1402 zł-2103 zł 120 zł 180 zł 

Powyżej 2103 zł-3154,50 zł 250 zł 280 zł 

Powyżej 3154,50 zł-3505 zł 350 zł 450 zł 

Powyżej 3505 zł 500 zł 500 zł 

 

Osoba w rodzinie 

Do 528 zł nieodpłatnie 

Powyżej 528 zł- 1050 zł 120 zł 

Powyżej 1050 zł – 1575 zł 190 zł 

Powyżej 1575 zł – 2376 zł 300 zł 

Powyżej 2376 zł- 2640 zł 490 zł 

Powyżej 2640 zł 500 zł 

 

W celu zwiększenia dostępności seniorów do oferty usług Placówki oraz spełnienia kryterium 

otrzymania dofinansowania do funkcjonowania Placówki w ramach Programu Wieloletniego 

Senior+ na lata 2015-2020 edycja 2020 w pełnej wysokości, zasadne jest obniżenie 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domy Senior+ w Mławie poprzez określenie stałej, 

mniejszej kwoty odpłatności oraz zmianę przedziałów procentowego dochodu ustalonego na 

podstawie art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych 

oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/224/2020 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w Dziennym Domu Senior+ w Mławie 

Ad. pkt 14. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi gminnej 

nr 231211W na terenie Miasta Mława. Poinformował, że działki 10-163/8, 10-164/10, 10-
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164/8, 10-164/11, 10-4810/2, 10-4810/4 zostaną włączone do istniejącej drogi o nazwie Aleja 

Świętego Wojciecha z przeznaczeniem na jej powiększenie ze względu na konieczność 

zapewnienia publicznego dojazdu do terenu dworca oraz terenu centrum handlowego. Projekt 

uchwały przekazano do zaopiniowania przez Zarząd Powiatu Mławskiego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/225/2020 

w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi gminnej nr 231211W na terenie Miasta 

Mława 

 

Ad. pkt 15. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi 

gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Mława. 

Poinformował, że Pozbawia się dotychczasowej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie 

z użytkowania jako drogi publicznej części drogi gminnej ul. płk Stanisława Fedorczyka 

położonej na działce oznaczonej w ewidencji gruntów m. Mława numerem 4807/10 w obrębie 

nr 10, której położenie określa załącznik do niniejszej uchwały, działka zostanie wydzielona 

 z przeznaczeniem pod istniejącą stację transformatorową. Działka zostanie przeznaczona  

do obciążenia prawem służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A zgodnie  

z pismem GPP.6847.4.2016.EW z dnia 04.09.2019 r. Projekt uchwały przekazano 

do zaopiniowania przez Zarząd Powiatu Mławskiego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XV/226/2020 

w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie  

z użytkowania jako drogi publicznej na terenie miasta Mława 

 

 

Ad. pkt 16. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2017 – 2021. 

Poinformował, że w Uchwale Nr XXV/306/2016 Rady Miasta Mława z dnia 29 grudnia 2016 

r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 

2017-2021 zmienia się brzmienie Załącznika nr 7. Załącznik przedstawia szczegółowo Plan 

remontów bieżących na 2020r. do powyższej Uchwały. W związku z potrzebą finansowania 

remontów w ramach posiadanych środków budżetowych na dany rok, zachodzi konieczność 

dokonania zmian w uchwale z 2016r. W planie remontów bieżących na rok 2020 

uwzględniono remonty budynków komunalnych przy ul. Słowackiego 3, 18 Stycznia 7, 

Mickiewicza 10, 14, 16, Słowackiego 8, Napoleońska 25A, Wójtostwo 10, Słowackiego 3A, 

Warszawska 34, opracowanie dokumentacji przebudowy budynku, wykonanie ogrodzenia 

posesji, podłączenie budynków do kanalizacji miejskiej, remont schodów zewnętrznych 

i podjazdów, wymiana instalacji elektrycznej w lokalach, pomiary instalacji elektrycznej, 

przestawienie pieców kaflowych, remont lokali po zmarłych i eksmisjach, wymiana 

pojedynczych okien w lokalach komunalnych na kwotę 800 000,00 zł. Jednocześnie 

w ramach polityki mieszkaniowej Miasta Mława w latach 2017-2021 przewidziano realizację 

programu „NASZ DOM” w kwocie 30 000,00 zł. Ogółem wartość środków finansowych 

przeznaczona na wykonanie remontów zasobu komunalnego w roku 2020 wyniesie 

830 000,00 zł. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/227/2020 

zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2017 – 2021 

 



21 

Ad. pkt 17. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie partycypacji Miasta Mława w inwestycji 

pn. nadbudowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ul. Smolarnia 6 w Mławie 

realizowanej przez Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z o. o. w Mławie. 

Poinformował, że do zadań własnych gminy należy zaspokajanie zbiorowych potrzeb 

wspólnoty, w tym zakresie budownictwa mieszkaniowego. Gmina może to zadanie 

realizować samodzielnie lub za pomocą powołanej do tego spółki. Przedmiotem działania 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka z o.o. jest budowanie domów mieszkalnych 

i ich eksploatacja na zasadach najmu. Miasto Mława przypada decydująca rola 

w gospodarowaniu własnym zasobem mieszkaniowym, jak też w kreowaniu polityki 

mieszkaniowej miasta, poprzez rozporządzanie nieruchomościami lokalowymi i gruntowymi, 

aktywami pieniężnymi i składnikami majątku Miasta. Podwyższenie kapitału zakładowego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością odbędzie 

się na podstawie odrębnej uchwały. Miasto Mława uzyskało z Banku Gospodarstwa 

Krajowego finansowe wsparcie na pokrycie części kosztów ww. przedsięwzięcia. Zgodnie 

z zawartą w dniu 20.11.2019 r. umową Bank Gospodarstwa Krajowego udziela wsparcia 

finansowego do kwoty 224 607,91 zł.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radny Marek Kiełbiński 

Powiedział, że znajdują się tam budynki administrowane przez TBS. Mieszkańcy 

narzekają, że w wyniku powstania nowej inwestycji brak jest miejsc postojowych. Czy 

dysponujemy jakąś informacją, aby uspokoić mieszkańców Mławy? 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Powiedział, że projekt nadbudowy i termomodernizacji przewiduje wykonanie 

utwardzenia terenu i lokalizację parunastu miejsc parkingowych. Co do budynków będących 

własnością TBS jako urząd miasta nie przewidujemy ingerencji w stan infrastruktury. 

Powiedział, że można zapoznać się z projektem. 

Radny Marek Kiełbiński 

Powiedział, że nadbudowa piętra spowoduje, że będzie mniej miejsc parkingowych. 

Już teraz mieszkańcy narzekają, że nie ma wystarczającej ilości miejsc parkingowych. 

Piotr Tomaszewski Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Powiedział, że każda nadbudowa, czyli zwiększenie ilości lokali to z przepisów prawa 

wynika, że należy zapewnić miejsca parkingowe. Te lokale będą miały wskazane dodatkowe 

miejsca parkingowe. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/228/2020 

w sprawie partycypacji Miasta Mława w inwestycji pn. nadbudowa budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego przy ul. Smolarnia 6 w Mławie realizowanej przez 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z o. o. w Mławie 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs ogłosił przerwę. 

Obrady zostały wznowione o godz. 11:20 

 

Ad. pkt 18. 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Miasta Mława na rok 2020. 

Poinformowała, że zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy 

do zadań własnych Gminy. Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie 

zwierząt (Dz. U. z 2019 r., poz. 122 z późn. zm.) rada gminy określa w drodze uchwały, 

corocznie program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. W związku z powyższym w celu realizacji nałożonych ustawą na gminę 

obowiązków w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom został przygotowany 

„Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta Mława na rok 2020”. Program ten stanowi załącznik do niniejszej uchwały 

i obejmuje realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt; 

9) plan znakowania zwierząt. 

Zgodnie z art. 11a ust. 7 ustawy o ochronie zwierząt projekt Programu, Burmistrz 

najpóźniej do dnia 1 lutego przekazuje do zaopiniowania: 

1) właściwemu powiatowemu lekarzowi weterynarii; 

2) organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, 

działającym na obszarze gminy; 

3) dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy. 
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Przyjęcie Programu przez Radę Miasta Mława pozwoli ograniczyć zjawisko bezdomności 

zwierząt na terenie miasta, a tym samym zwiększyć poprawę bezpieczeństwa  

i porządku publicznego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej oraz Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną 

opinię. 

Radny Marcin Burchacki  

Powiedział, że podczas jednej z komisji Pani Naczelnik poinformowała, że podczas 

transportu psów nastąpiło kilka zgonów. Poinformował, że nie było to powodem złego 

transportu zwierząt, warunki były godne. Zapytał w jaki sposób Miasto monitoruje w jakich 

warunkach przebywają zwierzęta? 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Powiedziała, że umowa ze schroniskiem jest zawarta na dwa lata (na 2020 i 2021). 

Warunki w jakich przebywają zwierzęta sprawdziliśmy przed rozstrzygnięciem przetargu. 

Zostały one ocenione bardzo dobrze. Jesteśmy w bieżącym kontakcie ze schroniskiem. 

Schronisko posiada stronę internetową i wszystkie nasze pieski są od dłuższego czasu na niej 

przedstawione. Sposób rozliczeń, kontakty ze schroniskiem wskazują, że psy mają bardzo 

dobre warunki. Nie mamy podstaw do częstych kontroli. Przyjęliśmy, że nasza obecność  

w schronisku nastąpi. Ponadto w umowie jest zapis, że schronisko musi prowadzić akcje 

adopcyjne (tzw. dni otwarte). Ponadto rozważamy również, aby wprowadzić 

niezapowiedziane wizyty monitorujące. Dodała, że przed rozstrzygnięciem przetargu Pan 

Burmistrz wraz z pracownikiem Wydziału WSR odbył niezapowiedzianą wizytę  

w schronisku. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/229/2020 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Mława na rok 2020 

Ad. pkt 19. 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków. Poinformowała, że Zgodnie z obowiązującym art. 19 ust. 1 ustawy 

z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków (Dz.U. z 2019 r. poz. 1437 z późn. zm.) na przedsiębiorstwie wodociągowo 

kanalizacyjnym spoczywa obowiązek opracowania projektu regulaminu dostarczania wody 
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iodprowadzania ścieków. Rada Miasta na podstawie projektu dostarczonego przez Zakład 

Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków „WOD-KAN” Spółka z o.o. w Mławie 

przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, który 

następnie podlega przekazaniu do zaopiniowania przez organ regulacyjny. Zgodnie z art. 

8 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2017 r. poz. 

2180) w terminie 6 miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne opracowują i przedstawiają radom gmin projekty regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. W terminie 2 miesięcy od dnia przedstawienia 

przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne projekty regulaminów, rady gmin 

po dokonaniu ich analizy przekazują do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Zakład 

Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków „WOD-KAN” Spółka z o.o. w Mławie 

wnioskiem z 12 czerwca 2018 r. w oparciu o art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz.U. z 2019 r. 

poz. 1437 z późn. zm.), przedłożył projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta Mława.  

Rada Miasta Mława na podstawie projektu opracowanego przez Zakład Wodociągów, 

Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków „WOD-KAN” Spółka z o.o. w Mławie dokonała 

stosownej analizy i przygotowania projekt regulaminu dostarczenia wody i odprowadzenia 

ścieków. W dniu 28 czerwca 2018 r. Rada Miasta Mława przyjęła projekt regulaminu, który 

został przesłany do organu regulacyjnego do zaopiniowania, o czym zawiadomiono 

przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne. Postanowieniem z dnia 09.11.2018 r. Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

w Warszawie zaopiniował negatywnie powyższy projekt regulaminu, o czym zawiadomiono 

przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne. W dniu 23 maja 2019 r. Rada Miasta Mława podjęła 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia projektu regulaminu, po uprzednim 

dostosowaniu projektu regulaminu, stosownie do treści opinii organu regulacyjnego. 

Postanowieniem z dnia 07.06.2019 r. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, 

Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie ponownie zaopiniował 

negatywnie przekazany projekt regulaminu. W związku z powyższym zgodnie 

z postanowieniem Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie projekt regulaminu ponownie 

dostosowano do obowiązujących przepisów ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, zgodnie z postanowieniem organu regulacyjnego. 

Zważyć należy, że uzasadnienia negatywnych opinii wydanych przez organ regulacyjny 

dwukrotnie dotyczą różnych od siebie zastrzeżeń co do treści i konstrukcji projektu 

regulaminu. Wnikać to może z braku jednolitych i utrwalonych interpretacji stosowanych 

przez organ regulacyjny. W dniu 17 grudnia 2019 r. Rada Miasta Mława podjęła uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia projektu regulaminu, po uprzednim dostosowaniu 

projektu regulaminu, stosownie do treści opinii organu regulacyjnego. Postanowieniem z dnia 

14.01.2020 r. Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, Dyrektor Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie zaopiniował pozytywnie przedstawiony projekt 

regulaminu przekazany pismem z dnia 23 grudnia 2019 r. W tym stanie rzeczy podjęcie przez 
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Radę Miasta Mławy uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków jest uzasadnione. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ NR XV/230/2020 

w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

 

Ad. pkt 20. 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2019 – 

2021. Poinformowała, że Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych opracowują, na podstawie art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 

roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2019 

r., poz. 1437 ze zm.), przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne uwzględniając swoje 

uwarunkowania techniczne i ekonomiczne. Plan dotyczy urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych będących w posiadaniu przedsiębiorstwa. 

Zgodnie z art. 21 ust. 4 ustawy, przedsiębiorstwo przedkłada plan wójtowi (burmistrzowi, 

prezydentowi miasta), który sprawdza czy spełnia on warunki określone w ust. 3, tj. czy jest 

zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy, miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego oraz z ustaleniami zezwolenia na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Plan spełniający te warunki rada gminy 

uchwala w terminie 3 miesięcy od dnia przedłożenia planu wójtowi (burmistrzowi, 

prezydentowi miasta). Plany wieloletnie powinny być korygowane (aktualizowane) 

w przypadkach uzasadniających taką konieczność. Dotyczy to zwłaszcza zmian w zakresie 

rzeczowym, kosztowym i czasowym planowanych przedsięwzięć oraz kierunków pozyskania 

środków na ich realizację, których wcześniej nie można było przewidzieć. Opracowany plan 

obejmuje lata 2019 - 2021 i jest zgodny z kierunkami rozwoju Miasta Mława zamieszczonymi 

w Uchwale Nr XII/147/2015 Rady Miasta Mława z dnia 1 grudnia 2015r. w sprawie zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Mława. W tym 

stanie rzeczy podjęcie przez Radę Miasta Mława uchwały w sprawie zatwierdzenia 

aktualizacji Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych na lata 2019 - 2021 jest uzasadnione. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 
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Projekt uchwały omawiany był na Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał 

pozytywną opinię. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/231/2020 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2019 – 2021 

Ad pkt 21. 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. Zgodnie z art. 6c ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach (Dz. U. z 2019 r., poz. 2010 z późn. zm.) rada gminy może, w drodze 

uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, postanowić o odbieraniu odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, 

a powstają odpady komunalne.  

Nieruchomości położone na terenie Miasta Mława, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy nie były dotychczas, od 1 lipca 2013 r. objęte odbiorem odpadów komunalnych 

organizowanym przez gminę. 

Do kategorii nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne możemy zaliczyć m.in.: 

1) nieruchomości, które w części stanowią nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy, a w części nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,  

a powstają odpady komunalne; 

2) nieruchomości położone w budynkach wielolokalowych, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Przejęcie przez Miasto Mława zadania odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości wymienionych powyżej, pozwoli na uszczelnienie systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi, a tym samym na ograniczenie negatywnych zjawisk polegających  

na mieszaniu odpadów wytwarzanych na nieruchomościach objętych i nie objętych gminnym 

odbiorem, porzucaniu odpadów w miejscach do tego nieprzeznaczonych czy zbieraniu 

odpadów komunalnych w sposób niezgodny z prawem. Włączenie wymienionych 

nieruchomości niezamieszkałych do systemu stworzy jednolity model gospodarowania 

odpadami i pozwoli na pełną kontrolę nad strumieniem odpadów komunalnych wytwarzanych 

na nieruchomościach zabudowanych budynkami wielolokalowymi. Osiągnięcie lepszego 

poziomu szczelności systemu jest niezbędne, z uwagi na konieczność dążenia do realizacji 

jednego z podstawowych celów systemu gospodarki odpadami komunalnymi, tj. osiągnięcia 

zwiększenia poziomu recyklingu i odzysku odpadów zebranych selektywnie. Zgodnie 

z przepisami, w przypadku odpadów komunalnych takich jak: papier, metale, tworzywa 
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sztuczne i szkło do dnia 31 grudnia 2020 r. gminy powinny osiągnąć co najmniej 50% poziom 

recyklingu i przygotowania do ponownego użycia, a nieosiągnięcie zakładanych poziomów 

zagrożone jest wysokimi karami finansowymi. Mając powyższe na uwadze podjęcie 

niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał 

pozytywną opinię. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/232/2020 

w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

Ad pkt 22. 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Miasta Mława. Aktualnie obowiązuje Regulamin utrzymania czystości 

i porządku na terenie Miasta Mława, przyjęty uchwałą Nr XIX/239/2016 Rady Miasta Mława 

z dnia 28 czerwca 2016 r. W dniu 22 sierpnia 2019 r. w Dzienniku Ustaw pod pozycją 1579 

opublikowana została nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

z dnia 19 lipca 2019 r. Ustawa ta wprowadza szereg istotnych zmian w gminnych systemach 

gospodarki odpadami komunalnymi. Przepisy znowelizowanej ustawy weszły w życie 

z dniem 6 września 2019 r., z wyjątkiem przepisów przejściowych, dla których określono 

odrębne terminy wejścia w życie. Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Mława stanowi realizację upoważnienia 

zawartego w art. 1 pkt 5) ustawy nowelizującej, o której mowa powyżej, tj. „Rada gminy jest 

obowiązana dostosować regulamin do przepisów wydanych na podstawie ust. 1 w terminie 

12 miesięcy od dnia wejścia w życie tych przepisów”. Istnieje zatem potrzeba dostosowania 

obowiązującego Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Mława  

do zmienionego stanu prawnego, w terminie do 6 września 2020 r. 

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  

(Dz. U. z 2019 r. poz. 2010 z późn. zm.) Rada Miasta Mława jest zobowiązana określić  

w drodze uchwały, stanowiącej akt prawa miejscowego, Regulamin utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy, po zasięgnięciu opinii państwowego powiatowego inspektora 

sanitarnego. 

Regulamin określa szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku na terenie 

Miasta Mława, dotyczące: 

1) wymagań w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości,  

2) rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków 
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rozmieszczania tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, 

porządkowym i technicznym, 

3) częstotliwości i sposobu pozbawiania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych  

z terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego,  

4) innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, 

5) obowiązków osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających na celu ochronę  

przed zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów 

przeznaczonych do wspólnego użytku, 

6) wymagań w zakresie utrzymania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych  

z produkcji rolniczej, w tym także zakazu ich utrzymania na określonych obszarach  

lub w poszczególnych nieruchomościach, 

7) wyznaczenia obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów  

jej przeprowadzenia. 

Regulamin jest prawem miejscowym w zakresie utrzymania czystości i porządku  

na terenie Miasta Mława. Wyposaża samorząd w instrument restrykcyjny, tj. umożliwia 

egzekwowanie przepisów i ewentualnych sankcji za ich nieprzestrzeganie, jest narzędziem 

kontroli w zakresie przestrzegania zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta. 

Projekt Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Mława został 

zaopiniowany pozytywnie przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Mławie. W tym stanie rzeczy podjęcie przez Radę Miasta Mława uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Mława jest 

uzasadnione 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał 

pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/233/2020 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Mława 

 

Ad pkt 23.  

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 

Miasta Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Poinformowała, 
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że do uchwały należy wprowadzić autopoprawkę polegającą a tym, że § 2. Otrzymuje 

następujące brzmienie  

„§ 2. Ustala się, że w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbiera się każdą ilość odpadów:  

1) z nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy,  

2) z części nieruchomości mieszanej, na której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 

odpady komunalne,  

3) z nieruchomości położonej w budynku wielolokalowym, na której nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.” 

Poinformowała, że obecnie na terenie Miasta Mława obowiązuje uchwała 

Nr XIX/236/2016 Rady Miasta Mława z dnia 28 czerwca 2016 r.  w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta Mława i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (Dz. Urz. Woj. Mazowieckiego z 2016 r., poz. 6265). W dniu 6 września 2019 

r. weszła w życie nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach dokonana 

ustawą z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2019 r., poz. 1579). Zgodnie 

z postanowieniami art. 9 ust. 1 ustawy nowelizującej Rada Miasta Mlawa jest obowiązana 

dostosować uchwały wydane przed dniem wejścia w życie powołanej ustawy na podstawie 

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w terminie 

12 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2019 r., 

poz. 1579). Termin na dostosowanie prawa miejscowego do obowiązujących przepisów 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach upływa w dniu 6 września 2020 r. 

Zgodnie z art. 6r ust.3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach (Dz. U. z 2019 r., poz.2010 z późn.zm.) Rada Miasta Mława określa w drodze 

uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania 

odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez 

punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Ustawa dopuszcza zróżnicowanie 

częstotliwości odbierania odpadów, w szczególności w zależności od ilości wytwarzanych 

odpadów i ich rodzajów, pod warunkiem uwzględnienia ograniczenia dotyczącego odbierania 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych oraz bioodpadów stanowiących 

odpady komunalne w okresie od kwietnia do października, co wynika z dyspozycji art.6r ust. 

3b.  Zgodnie z postanowieniem art.6r ust. 3d powołanej ustawy uchwała podejmowana 

w oparciu o delegację wynikającą z art.6r ust.3 ustawy określa także tryb i sposób zgłaszania 

przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 

prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Projekt niniejszej 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Mławie. Uchwała niniejsza jest kolejnym po Regulaminie utrzymania 
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czystości i porządku narzędziem organizacji systemu gospodarki odpadami na terenie miasta. 

Zawiera także elementy istotne dla kontroli przestrzegania obowiązujących na terenie miasta 

zasad utrzymania czystości i porządku. W tym stanie rzeczy podjęcie przez Radę Miasta 

Mława uchwały w sprawie w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta 

Mława i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest uzasadnione. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał 

pozytywną opinię. 

Radny Marian Wilamowski 

Zapytał o rezygnację z punktów dotyczących kompostowania odpadów. Czy ktoś kto 

zadeklaruje kompostowanie, będzie otrzymywał worki do odpadów biodegradowalnych 

i będzie mógł je oddawać? 

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Powiedziała, że interpretacje cały czas się rodzą i materiał jest dynamiczny. Tylko 

kompostownie 100 % bioodpadów uprawiania do ulgi. W tej sytuacji nie ma odbioru 

odpadów biodegradowalnych. Odbiór np. 30 % odpadów biodegradowalnych jest możliwy, 

jednak nie możemy wiązać go z ulgą. Taka jest interpretacja ustawy i chcieliśmy to jasno 

zapisać. Dodała, że będziemy pracować nad tym z prawnikami. Od 1 lipca br. będziemy 

wybierać nowego wykonawcę. Jeśli będzie możliwe wprowadzenie zapisów poprzednich 

zapisów to na pewno się na to zdecydujemy. Dodała, że kompostowanie dotyczy tylko 

budynków jednorodzinnych.  

Radny Marian Wilamowski 

Powiedział, że nie chodziło mu o to, że jeśli ktoś zadeklaruje kompostowanie 

to będzie miał ulgę. Chodziło mu o to, że pewne surowce nie nadają się do kompostowania, 

np. liście orzecha włoskiego. Powiedział, że on posiada kompostownik, ale liście orzecha 

włoskiego chciałby oddawać. Trzeba to konkretnie rozstrzygnąć - czy osoba, która 

kompostuje będzie mogła oddać coś co się nie nadaje o kompostowania?  

Elżbieta Zembrzuska Naczelnik Wydziału Środowiska 

Powiedziała, że jest możliwość kompostowania mniej niż 100 % odpadów 

biodegradowalnych, ale nie trzeba deklarować 100 % kompostowania do ulgi. Taka jest 

konstrukcja. Osoba, która deklaruje 100 % kompostowania, posiada ulgę i nie są od niej 

odpierane odpady biodegradowalne. Dodała, że można kompostować i tego nie zgłaszać, nie 

jest to zakazane. Ponadto w regulaminie określono zasady kompostowania i Pan Burmistrz 

posiada uprawnienia do kontrolowania kompostowania, zakwestionowania sposobu 

kompostowania i odebrania ulgi na okres 6 miesięcy.  
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Radny Marian Wilamowski 

Powiedział, że w związku z tym nie zgłosi 100 % kompostowania z uwagi  

na to, że chce oddać liście orzecha. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/234/2020 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta Mława  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Ad pkt 24.  

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej. 

Poinformowała, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość nr 164/6, położona w Mławie 

przy Alei Św. Wojciecha, stanowiąca własność Miasta Mława. Położenie nieruchomości 

przedstawiono na wyrysie z mapy ewidencyjnej w skali 1:1000, załączonym do uzasadnienia. 

Wniosek o sprzedaż złożył właściciel przyległej nieruchomości składającej się z działek  

nr nr 165, 178/8, 4811, 163/9. Ponieważ nieruchomość nr 164/6 nie może być 

zagospodarowana jako odrębna, dlatego jej sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej  

na rzecz właściciela nieruchomości przyległej w celu poprawienia warunków jej 

zagospodarowania. Cena sprzedaży nieruchomości zostanie ustalona w wysokości nie niższej 

niż jej wartość, określona przez rzeczoznawcę majątkowego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekty uchwały omawiany był podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/235/2020 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej 

 

Ad pkt 25. 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej  

– ul. Cmentarna. Poinformowała, że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość 

oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr 599, położona w Mławie przy ul. Cmentarnej. 
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Położenie działki zostało przedstawione na wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym  

do uzasadnienia. Nabycie nastąpi do zasobu nieruchomości Miasta Mława. Uzgodniono  

z właścicielem nieruchomości warunki nabycia. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekty uchwały omawiany był podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Radny Marek Kiełbiński 

Zapytał o uzasadnienie nabycia nieruchomości i więcej informacji na temat na jaki cel 

zostanie ona nabyta do zasobu? 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Poinformowała, że w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Mława te tereny przeznaczone są na zieleń z zamiarem jej urządzenia. 

Możemy przestrzeń tą w przyszłości urządzić. Chcemy ją wykupić, aby te tereny które 

przeznaczone są na zieleń takimi pozostały. Podczas negocjacji właściciele tych gruntów 

mieli nadzieję, że zostaną przeznaczone na zabudowę. Jednak nie wszystkie tereny w mieście 

mogą zostać przeznaczone na zabudowę. Chcemy, aby tereny te były w rękach miasta i aby 

była tam zieleń. W tej chwili zieleń ta będzie w takim stanie jak teraz. Jednak w przyszłości 

możemy zastanowić się nad jej urządzeniem. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/236/2020 

w sprawie nabycia nieruchomości – ul. Cmentarna 

 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej  

– ul. Podborna. Poinformowała, że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość 

oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr 536, położona w Mławie przy ul. Podbornej. 

Położenie działki zostało przedstawione na wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym  

do uzasadnienia. Nabycie nastąpi do zasobu nieruchomości Miasta Mława. Uzgodniono  

z właścicielem nieruchomości warunki nabycia. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekty uchwały omawiany był podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XV/237/2020 

w sprawie nabycia nieruchomości – ul. Podborna 

 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej  

– ul. Hm. Wandy Szczęsnej - Lesiowskiej. Poinformowała, że przedmiotem uchwały jest 

niezabudowana nieruchomość oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr 1687/1, 

położona w Mławie przy ul. Hm. Wandy Szczęsnej-Lesiowskiej. Położenie działki zostało 

przedstawione na wyrysie z mapy ewidencyjnej, załączonym do uzasadnienia. Nabycie 

nastąpi do zasobu nieruchomości Miasta Mława. Miasto Mława jest właścicielem sąsiednich 

nieruchomości nr nr 1685/1, 1686, 1688, 1689/1. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekty uchwały omawiany był podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/238/2020 

w sprawie nabycia nieruchomości – ul. Hm. Wandy Szczęsnej - Lesiowskiej 

 

Ad pkt 26. 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości. Poinformowała, 

że przedmiotem uchwały są nieruchomości oznaczone w ewidencji gruntów m. Mławy jako 

działki nr nr 233/7 (ul. Henryka Sienkiewicza), 707/3 (ul. Grzebskiego), 4280/1 (Pl. 1 Maja), 

3552/1 (ul. mjr Hubala), 4303/9 (ul. Nowowiejska), 751/32 (ul. Grzebskiego), 4552  

(ul. Stanisława Anyszki), 2794/30 (ul. Jana Matejki), 1918/6 (ul. Napoleońska). Ich położenie 

zostało przedstawione na wyrysach z mapy ewidencyjnej, załączonych do uzasadnienia.  

Na nieruchomościach zostały wybudowane urządzenia elektroenergetyczne, m.in. stacje 

transformatorowe, które stanowią własność ENERGA-OPERATOR Spółka Akcyjna 

z siedzibą w Gdańsku. Ww. nieruchomości zostaną obciążone odpłatnie na rzecz tego 

przedsiębiorcy prawem służebności przesyłu. Prawo to będzie polegało na możliwości 

korzystania przez przedsiębiorcę w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonych, 

zgodnie z przeznaczeniem tych urządzeń. Wynagrodzenie z tytułu służebności zostanie 

ustalone na podstawie wyceny sporządzonej przez rzeczoznawcę majątkowego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Projekty uchwały omawiany był podczas posiedzenia Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym (20 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/239/2020 

w sprawie obciążenia nieruchomości 

Ad pkt 27. 

Michał Nowakowski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Mława 

i nadania jej statutu. Odczytał projekt uchwały. Dodał, że Młodzieżowa Rada Miasta istniała 

w Mławie już wcześniej. Była to innowacyjna inicjatywa Radnych oraz Burmistrza. Miała 

ona na celu włączenie młodzieży w życie samorządowe. Obecnie z inicjatywy młodych ludzi, 

uczniów mławskich szkół którzy zgłosili chęć wznowienia Młodzieżowej Rady Mława 

uznano, że należy wrócić do tego przedsięwzięcia. Dodał, że załącznikiem do uchwały jest 

statut Młodzieżowej Rad Miasta. Konieczna była jego zmiana chociażby ze względu 

na likwidację gimnazjów. Załącznikiem do Statutu jest ordynacja wyborcza do Młodzieżowej 

Rady Miasta. 

Projekt uchwały omawiany był na Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji ds. 

Rodziny i Spraw Społecznych i uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Dodał, że nad projektem uchwały pracowała grupa radnych: Pan Michał Nowakowski, 

Pani Zofia Kazimierska oraz Pan Mariusz Dziubiński. Podziękował im za pracę nad 

projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/240/2020 

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Mława i nadania jej statutu 

Ad pkt 28. 

Magdalena Cecelska Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta Mława. 

Poinformowała, że w związku nadaniem nazw ulic konieczna jest aktualizacja załącznika  

Nr 7 do Statutu Miasta Mława. Załącznik został uzupełniony o następującą ulicę: Paprociowa.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/241/2020 
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zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Miasta Mława 

Ad pkt 29. 

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, które odbyło się 11 marca br. Komisja rozpatrzyła petycję. Komisja za 6 głosów, 

głosowała za uznaniem petycji za bezzasadną. Komisja zaproponowała odpowiedź w tej 

sprawie, która stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Radny Marek Kiełbiński 

Powiedział, że uzasadnienie jest rozbudowane merytorycznie. Powiedział, że nie miał 

okazji, aby zapoznać się z tą petycją. Poprosił o kilka słów czego oczekiwał mieszkaniec 

Miasta w tym zakresie. 

Leszek Ośliźlok Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Odczytał teść petycji w tej sprawie. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XV/242/2020 

w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Mławy 

Ad pkt 30. 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2019. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Poinformował, że sprawozdanie omawiane było na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny  

i Spraw Społecznych. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Ad pkt 31. 

Informacja o działaniach zmierzających do poprawy warunków życiowych rodzin 

wielodzietnych zamieszkałych na terenie Miasta Mława. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Poinformował, że informacja omawiana była na posiedzeniu Komisji ds. Rodziny 

i Spraw Społecznych oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Ad pkt 32. 

Szymon Zejer Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2019.  
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Sprawozdanie omawiane było na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Radny Michał Pol 

Zapytał czy podane kwoty są netto czy brutto? 

Szymon Zejer Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Poinformował, że brutto. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Ad pkt 33. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na Sesji w dniu 17 grudnia 

2019 r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 34. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na Sesji w dniu 13 stycznia 

2020 r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 35. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił działalność Burmistrza Miasta Mława w okresie między sesyjnym.  

Powiedział, że głównym tematem w naszym kraju i mieście jest zagrożenie 

epidemiologiczne. Ostatni czas jest poświęcony temu, aby miasto sprawnie funkcjonowało. 

W środę po raz pierwszy odbyło się spotkanie zespołu zarządzania kryzysowego. W dniu 

dzisiejszym odbyło się szóste spotkanie zespołu. Chcemy wiedzieć, jak wygląda sytuacja 

zagrożenia koronawirusem. Powiedział, że przekazujemy sobie wzajemnie informacje  

na ten temat wraz ze Starostą Mławskim. Poinformował, że na chwilę obecną nie ma żadnego 

przypadku zakażenia na terenie Miasta oraz powiatu mławskiego. Jest jeden przypadek 

kwarantanny na terenie gminy Wiśniewo. Osoba ta wróciła z Włoch i dobrowolnie poddała 

się kwarantannie. Takie zachowanie zasługuje na słowa uznania. Niestety zdarza się, 

że niektórzy mieszkańcy Mławy lekceważą zagrożenie. Powiedział, że zagrożenie jest 

ogromne. Na terenie Włoch występuje bardzo duża zakażeń jak również niestety zgonów. Jest 

to efektem lekceważenia – odwiedzania znajomych oraz nieuzasadnione wychodzenie 

z domów. Dodał, że ma nadzieję, że u nas w mieście epidemia na taką skalę nie wystąpi. 

Każdego dnia słyszy, ile wystąpiło zakażeń jak również zgonów. Dlatego w mieście Mława, 

wprowadziliśmy, jak również rząd polski rożnego rodzaju ograniczenia. Powiedział, że wiele 

osób było zdziwionych tym, że wprowadziliśmy ograniczenia dotyczące dostępu do Urzędu 

Miasta, Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej, MOPSu, CUWu, MOSiRu, Miejskiego Domu 

Kultury czy Biblioteki. Zwrócił się z prośbą, aby tą sytuację traktować bardzo poważnie  

i to dotyczy nas wszystkich. Dziś nie wiemy kto jest nosicielem tego wirusa. Od wczoraj 

ograniczenia zostały wzmożone, zostały zamknięte granice naszego państwa. Na terenie kraju 
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przygotowywane są szpitale, aby pełnić rolę szpitali zakaźnych. Powiedział, że widać panikę 

społeczeństwa, w sklepach pojawiły się ogromne kolejki, niektóre towary są wykupowane. 

Jest reglamentowane pieczywo. Zaapelował o spokój i rozwagę oraz zachowanie 

elementarnych zasad higieny osobistej oraz stosowanie żeli antybakteryjnych. Zaapelował 

o ograniczenie kontaktów. Podziękował Przewodniczącemu Rady Miasta za to, że brał udział 

w pracach zespołu zarządzania kryzysowego i był zainteresowany działaniami Burmistrza 

Miasta w zakresie walki z koronawirusem. Podziękował wszystkim pracownikom Urzędu 

Miasta, dyrektorom jednostek oraz prezesom spółek za to, że z ogromnym zrozumieniem 

podeszli do zagadnienia. Powiedział, że w środę odbyło się spotkanie z dyrektorami jednostek 

i poproszono, aby na bieżąco przekazywać informacje rodzicom uczniów, przedszkolaków 

oraz dzieci, które są w żłobkach, aby w czwartek i piątek nie przyprowadzać dzieci do tych 

placówek. Na 3618 dzieci i uczniów w czwartek w placówkach było ich 31, a w piątek było 

ich 14. Powiedział, że pewnie była to konieczność, jednak w ten sposób zmniejszamy ryzyko. 

Zdajemy sobie sprawę, że są to utrudnienia dla rodziców i może to spowodować 

dezorganizację w innych służbach, jednak musimy sobie zdawać sprawę z zagrożenia. 

Musimy podjąć działania, aby ograniczyć zakażenia. Zaapelował, aby osoby które wracają 

z rożnych miejsc na świecie pozostawały w swoich domach, aby nie rozprzestrzeniać wirusa. 

Prawdopodobnie będziemy informowali o kolejnych zagrożeniach. Od poniedziałku dopływ 

pism do Urzędu Miasta będzie odbywał się w inny sposób. Wszystkie ograniczenia 

są wprowadzone nie tylko z myślą o bezpieczeństwie pracowników, ale również 

mieszkańców. Podziękował pracownikom za odwagę i za to, że nie zeszli ze stanowiska 

pracy. Powiedział, że odbyliśmy w Starostwie spotkanie z wójtami. Powiedzieli, 

że potrzebują plakatów dotyczących koronawirusa. Podziękował Panu Szymonowi Zejerowi 

za sprawne rozdysponowanie plakatów. Powiedział, że materiały są w języku polskim, 

angielskim oraz ukraińskim. Dodał, że zamówiono ulotki, które będą dystrybuowane 

do mieszkańców, aby wiedzieć jak poważne to jest zagrożenie. Powiedział, że w dniu 

26 lutego br. odbył spotkanie z firmami dotyczące ciągłości produkcji, jakie procedury 

wdrażają i jak się przygotowują na zagrożenie.  

Powiedział, że w poniedziałek nastąpi otwarcie ofert na przetarg Modernizacja bazy 

sportowej na terenie Miasta Mława na terenie MOSiR oraz na terenie ZPO nr 3. Powiedział, 

że otrzymaliśmy dotację na ten cel z Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach programu 

„Sportowa Polska” w kwocie 4 772 300 zł. Od kilku lat nosimy się z zamiarem modernizacji 

tej bazy. Nasze przedsięwzięcie szczególnie na terenie MOSiR zostało uznawane przez PZLA 

jako inwestycja strategiczna dla sportu polskiego. Podziękował Pani poseł Annie Cicholskiej, 

że uczestniczyła w spotkaniach i przekonywała, abyśmy otrzymali rekomendację. 

Podziękował Radnym, że środki finansowe na ten cel są zabezpieczone. Dodał,  

że w poniedziałek jest otwarcie ofert i ma nadzieję, że wystarczy środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie na ten cel. 

Powiedział, że w dniu 6 marca br. przyjechał do Mławy Wicemarszałek Województwa 

Mazowieckiego Wiesław Raboszuk. Poprosił o spotkanie na temat problemów w Mławie oraz 

w powiecie. Powiedział, że rozmawiali na temat zachodniej obwodnicy Mławy. 

Przedstawiciel firmy koreańskiej również chciał porozmawiać z Panem Marszałkiem  

na ten temat. Korespondencja, która trafiła do Sejmiku Województwa Mazowieckiego jest 
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efektem rozmowy przedstawiciela firmy koreańskiej oraz Pana Wicemarszałka. Przy takiej 

postawie Pana Marszałka być może uda się coś załatwić dla Mławy. Być może dzięki 

wszystkim działaniom uda się spowodować to, że zachodnia obwodnica Mławy powstanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Podziękował Burmistrzowi Miasta oraz całemu zespołowi, który pracuje intensywnie. 

Wie, że władze samorządowe gmin patrzą na działania Burmistrza i czekają co zrobić.  

Nie wiemy co nas spotka w kolejnych dniach, jednak podejmujemy działania. Większość 

spraw w obliczu tej sytuacji schodzi na dalszy plan, jednak musimy pracować. 

Ad pkt 36. 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania: 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Poinformował, że do 30 kwietnia należy składać oświadczenia majątkowe. Ponadto 

w okresie między sesyjnym Przewodniczącym Rady Muzeum przy Muzeum Ziemi 

Zawkrzeńskiej w Mławie został Pan Roman Kochanowicz, natomiast Przewodniczącą 

Mławskiej Rady Pożytku Publicznego została Pani Zofia Kazimierska. 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły następujące pisma: 

• Pismo Zarządu Osiedla Śródmieście z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zakazu 

dokarmiania gołębi; 

• Pismo Zarządu Osiedla Śródmieście w sprawie remontu i naprawy i uszkodzeń wokół 

„Domu Handlowego”; 

• Pismo Zarządu Osiedla nr 9 – Wólka w sprawie ponownej dyskusji na forum Rady 

dotyczącej przejścia w ciągu ul. Kościuszki. Powiedział, że otrzymał odpowiedź w tej 

sprawie od Pani Burmistrz Janiny Budzichowskiej w jakim stadium znajduje się 

inwestycja pn. budowa przejścia pieszo – rowerowego. Poprzednia Rada Miasta 

zarekomendowała takie rozwiązanie. Otrzymaliśmy informację, że dokumentacja jest 

na ukończeniu. Jeśli ktoś z Radnych chciałaby się wypowiedzieć na ten temat to teraz 

jest ten czas. 

Radna Urszula Sasiak 

Powiedziała, że w związku z zaistniałą sytuacją na „Zatorzu” powstają nowe bloki  

(ma powstać 21 bloków). Na ul. Batalionów Chłopskich ma powstać segment - 40 mieszkań. 

Na ulicy Grzybowej oraz na ul. Kurkowej również sprzedawane są działki. Automatycznie 

przybędzie mieszkańców. Ponadto zostanie otwarta galeria i do niej trzeba będzie dojechać. 

Ruch na pewno się zwiększy. Powiedziała, że jej zdaniem ważne, aby poszerzyć tunel o pół 

metra, aby karetka mogła przejechać. Dodała, że już teraz na „Zatorzu” powstają korki i warto 

byłoby przeanalizować tą sprawę jeszcze raz. 

Radny Filip Kowalczyk 

Powiedział, że nie uczestniczy od początku w realizacji tego przedsięwzięcia. Jeśli 

jeszcze chcielibyśmy po raz kolejny rozważać budowę tego tunelu to na pewno odłożyłoby 

się to w czasie. Ponadto ponieśliśmy już koszty związane z projektem. Ma zostać wypłacona 
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transza w wysokości 90 tys. zł za projekt. Dodał, że uczestniczył w spotkaniu, gdzie 

dowiedział się, że wykonanie tunelu jest niemożliwe technicznie ze względu na to, że nie ma 

możliwości wykonania zjazdów. Jeśli chodzi o galerię to będzie ona wykonana po drugiej 

stronie i dojazd będzie odbywał się Aleją Św. Wojciecha. Ponadto zmiana koncepcji 

zwiększyła by koszty kilkukrotnie. Uzupełnił, że nie widzi innego rozwiązania  

niż te zaproponowane. 

Radna Urszula Sasiak 

Galeria jest po drugiej stronie, ale trzeba będzie do niej dojechać. Ponadto mieszkańcy 

nie chcieli kładki pieszo – rowerowej tylko prosili o tunel dla samochodów. Czekamy już  

9 rok. Co będzie jak za kilka lat zrobi się zator i nie będzie można przejechać? Lepiej 

poczekać trochę więcej i zrobić to tak, aby mieszkańcy byli zadowoleni. 

 Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Odniósł się do wypowiedzi Pani Sasiak i powiedział, że w pierwszej kolejności 

powinnyśmy mieć środki finansowe na ten cel, to jest zasadnicze pytanie. 

Radny Filip Kowalczyk 

Powiedział, że koszty to są jedno, ale z drugiej strony po co szukać pieniędzy, skoro 

on zrozumiał, że ma tam technicznej możliwości przejazdu samochodów. 

Radny Michał Pol 

Odniósł się do słów Pani Radnej Sasiak co do powstania nowych zabudowań – czy 

Pan Burmistrz może te informacje potwierdzić? 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że nie pamięta, gdzie dokładnie zostały wydane warunki zabudowy. 

Dodał, że w Mławie, jeśli są jakieś nie zabudowane nieruchomości to są wykorzystywane  

na budowę. Ogólnie miasto jest w budowie. Dodał, że ma nadzieję, że obecna sytuacja 

zagrożenia koronawirusem nie spowoduje spowolnienia inwestycji. Zależy nam, aby 

inwestycje powstawały. Powiedział, że ostanie lata za sprawą mieszkańców, inwestorów, 

deweloperów jak również firm, które zatrudniają pracowników sprawiają, że Mława jest  

w rozkwicie. To dostarcza również wiele problemów związanych z życiem codziennym. Jest 

coraz więcej samochodów, coraz więcej osób. To powoduje, że są korki. Robimy pomiary 

ruchu i na ul. Płockiej odnotowano 8 tys. pojazdów w ciągu doby. Na ul. Warszawskiej 10 

tys. pojazdów na dobę. Czekamy, aby wybudować Aleję Św. Wojciecha, aby odciążyć 

centrum miasta. Inwestycje są realizowane. Odniósł się do słów Pani Radnej Sasiak, aby nie 

używała uproszczeń i nie mówiła, że nikt nie słucha mieszkańców „Zatorza”. Jest to bardzo 

krzywdzące i nieprawdziwe. Dodał, że odbyło się wiele spotkań i konsultacji i to Radni 

zdecydowali. Jednak w pierwszej kolejności zadali sobie pytanie jak to zrobić, skąd wziąć 

pieniądze. Powiedział, że Pani Radna wprowadza mieszkańców w błąd mówiąc, że należy 

poszerzyć to co jest o metr. To byłaby zupełnie inna koncepcja, konieczne byłoby 

zaprojektowanie najazdów, podjazdów oraz dojazdów do sąsiednich nieruchomości. Nie ma 

możliwości zaprojektowania w tym miejscu tunelu. Zaprojektowanie tunelu w nowej 

lokalizacji to koszt ponad 30 mln zł. Wie od wykonawców, że w tej chwili wzrosły ceny 
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materiałów. Jeśli zmieścimy się w kwocie jaka jest zarezerwowana na ten cel w budżecie 

i będzie zwyżka o 10 – 15 % będzie to sukces. To 10 – 15 % od 30 mln zł są to bardzo duże 

kwoty. Ponadto nie ma ogłoszonego naboru na dofinansowanie tego typu obiektów. Jeśli 

powstałby obiekt dla ruchu samochodów to byłby on umieszczony w okolicach ul. Grota 

Roweckiego. Mieszkańcy, którzy są w największej potrzebie musieliby pokonać ok. 1 km. 

Radni analizując te okoliczności podjęli taką decyzję. Poprosił, aby przedstawić w końcu 

mieszkańcom konkretne rozwiązanie. Bo będzie to realizowane opieszale, a końca realizacji 

tej inwestycji nie widać. Za 5 – 7 mln zł jesteśmy w stanie wykonać kładę pieszo – rowerową. 

Dodał, że słyszał wiele pochlebnych opinii mieszkańców „Zatorza”, że ta kładka powstanie. 

Powiedział, że Minister określił zasady, jeśli chcielibyśmy budować tunel - musielibyśmy 

to finansować sami. Jeśli chodzi o kładę to wiemy, że możemy otrzymać wsparcie. 

Zaangażowała się w to Pani Anna Cicholska jak również Pan Maciej Wąsik, określili w jaki 

sposób mogą pomóc. Dodał, że dawnie zaangażowany w ten problem był Pan Mirosław 

Koźlakiewicz. Należy pamiętać o tych osobach. Poprosił o rozsądek i to abyśmy dali 

coś mieszkańcom Mławy i tak jak rekomendowała to Rada wybudowali to przejście pieszo – 

rowerowe. 

Przewodniczący Rady Lech Prejs 

Powiedział, że z informacji otrzymanych od Pani Burmistrz wynika, że dokumentacja 

jest gotowa. 

Radny Michał Pol 

Zapytał, czy posiadamy informację na temat firm koreańskich – pracują tam 

obywatele różnych narodowości – czy tam sytuacja jest w jakiś sposób monitorowana 

ze strony naszych władz, czy posiadamy informacje o ograniczeniach? 

Sławomir Kowalewski Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że duże skupiska ludzi powodują, że ryzyko zakażenia jest większe. 

Rozumie obawy pracowników firm koreańskich jak również mieszkańców Mławy i Polski. 

Nie rozumie jednak tego, że rozpowszechniane są plotki. Powiedział, że na dzień dzisiejszy 

nie mamy potwierdzonych informacji, że jakikolwiek przypadek w Mławie się pojawił. 

Powiedział, że spotkał się z przedstawicielem firmy LG i rozmawiał z nim na temat podjętych 

działań i środków ostrożności. Poprosił, aby nasi rodacy podchodzili normalnie do ludzi 

z innych krajów. Oni też obawiają się zakażenia. Dodał, że od wczoraj za pośrednictwem 

plakatów przekazujemy informacje na temat koronawirusa. Fakt, że rozpoczął działania 

Miejski Zespół Zarządzania Kryzysowego pozwoliło to na uruchomienie środków 

finansowych z rezerwy. W tej chwili przygotowujemy stanowiska pracy zdalnej, które 

są niezbędne do funkcjonowania miasta. Powiedział, że podczas rozmów z prezesami spółek 

zaznaczył, że najważniejsze jest zaopatrzenie mieszkańców w wodę w takim standardzie jak 

dotychczas, nadzorowanie ujęć wody pitnej, aby były oczyszczane ścieki. Poprosił prezesa 

PEC o zapewnienie dostaw ciepłej wody. Jeśli chodzi o Mławską Komunikację Miejską  

to w dniu dzisiejszym Zespół zastanawiał się nad ograniczeniem funkcjonowania MKM. 

Kierowcy też są pełni obaw o swoje życie. Dodał, że główną jednostką dowodzącą, jeśli 

chodzi o zagrożenie koronawirusem jest SANEPID. Jeśli chodzi o pytanie Pana Radnego Pola 
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to dużo wcześniej zostały podjęte środki ostrożności. Zostały zakupione środki ochrony 

osobistej dla pracowników z dużym wyprzedzeniem. Poprosił o podejście z rozwagą 

i odpowiedzialnością do problemu. Jeśli ktoś źle się czuje, powinien pozostać w domu. 

W grupie ryzyka są osoby w wieku 60 lat i więcej i pracownicy Urzędu Miasta w tym wieku 

pozostaną w domu. Podziękował, że pracownicy Urzędu i dyrektorzy nie zeszli ze swoich 

stanowisk pracy. Mamy nadzieję, że zastosowane środki ostrożności przyniosą skutek. 

Poprosił o zrozumienie powagi sytuacji. Mali i średni przedsiębiorcy nie mają 

zgromadzonych tylu środków finansowych, aby ponosić koszty. Decyzję rządu o odroczonej 

płatności ZUS oraz pomocy de minimis są jak najbardziej uzasadnione. Powiedział, że w dniu 

15 marca upływa termin płatności I raty za podatek od nieruchomości. Wprowadziliśmy 

ograniczenia, że płatności przyjmujemy tylko przelewem. Zapewnił, że w tym przypadku nie 

będziemy naliczać odsetek za nieterminowe wpłaty podatku od nieruchomości. Jednak osoby, 

które posiadają rachunki bankowe, zobowiązane są do zapłacenia podatku. 

Janina Budzichowska Zastępca Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta 

Powiedziała, że zawsze o tych samych porach na stronie Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Mławie opublikowany jest komunikat dotyczący koronawirusa. Jeśli chodzi 

o kwarantanny to nakładane są one w uregulowanymi prawem przypadkach. Jeśli jakaś osoba 

ma objawy i była w kraju gdzie jest bardzo dużo zakażeń lub miała kontakt z osobą, która jest 

zarażona to wtedy decyzją Powiatowego Inspektora Sanitarnego jest objęta kwarantanną. Jeśli 

chodzi o obsługę interesantów to na naszej stronie www.mlawa.pl publikujemy codziennie 

informacje. Jeśli chodzi o zapłatę podatku to jeśli wystąpią odsetki to Pan Burmistrz będzie je 

umarzał. Poza tym osoby, które chcą dokonać płatności gotówką, to zachęcamy do dokonania 

płatności przelewem przez osoby z rodziny, a nawet może to być osoba obca, jeśli płatność 

nie przekracza 1000 zł. 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

 Wrócił do sprawy obwodnicy zachodniej. Powiedział, że mamy przygotowany projekt 

oświadczenia Rady. 

Magdalena Cecelska Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

 Odczytała projekt oświadczenia Rady Miasta Mława. 

Radny Marek Kiełbiński 

 Zapytał dlaczego Radni w materiałach nie otrzymali wcześniej projektu tego 

oświadczenia? 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

 Poinformował, że wcześniej nie było tego oświadczenia, powstało ono dziś podczas 

Sesji Rady Miasta. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (19 głosami za, jednogłośnie) 

podjęła 

Oświadczenie Rady Miasta Mława 

http://www.mlawa.pl/
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zawierające stanowisko w sprawie współdziałania pomiędzy Województwem 

Mazowieckim a Miastem Mława w ramach zadania pn. „Budowa zachodniej obwodnicy 

Mławy – odcinek między ulicą Gdyńską a nowoprojektowaną drogą krajową S7” 

Przewodniczący Rady Miasta Lech Prejs 

Przekazał dla wszystkim życzenia zdrowia, ostrożności, zastosowania  

się do wszystkich zaleceń oraz żeby kryzys epidemiologiczny jak najszybciej się zakończył. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Ad pkt 37. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Miasta LECH PREJS 

zakończył obrady XV sesji o godz. 15:00 słowami: 

„ZAMYKAM OBRADY XV SESJI RADY MIASTA” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

Lech Prejs 

Protokolant: 

Klaudia Sieradzka 

 


